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Přelet nad kukaččím hnízdem režiséra Miloše Formana je můj
oblíbený film. Můj oblíbený herec Jack Nicholson v něm exceluje v
roli pacienta psychiatrické léčebny. V posledních týdnech prožívám
absurdní drama, které Přelet nad kukaččím hnízdem předčí. Pokud
by měl nějaký režisér zájem podle něj nastudovat divadelní hru nebo
natočit film, je k dispozici. Autorem scénáře je sám život.

Expozice

Na protest proti vystupování České lékařské komory v době
covidizmu jsem se rozhodl ukončit členství. „Dnem 28. 2. 2024
nejste oprávněn vykonávat léčebně preventivní péči na území ČR,“
potvrdili mi písemně. To v praxi znamená, že nemohu psát recepty,
žádanky, neschopenky, ordinovat léky, vést zdravotnické zařízení.
Protože jsem to očekával, rozšířil jsem živnostenský list o zdravotní
poradenství, abych mohl lidem dál vysvětlovat, proč jsou nemocní a
co mají udělat, aby se uzdravili. Současně jsem vyhlásil výběrové
řízení na následovníka, který by převzal Hnízdo zdraví. Z několika
uchazečů jsem zvolil profesionalitu a garanci, s tím že bude
zachován psychosomatický koncept - předsedu Společnosti
psychosomatické medicíny (SPM). Kolega je špičkový lékař, kdysi u
mě byl na stáži, léta doporučuji pacienty do jeho perfektně
organizovaného denního stacionáře. Rozhodnutí o převzetí Hnízda
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zdraví jsem z jeho strany navíc považoval za ocenění mojí práce v
situaci, kdy stále platí usnesení předchozího výboru SPM, v němž
jsem označen za ostudu psychosomatiky. K dohodě jsem dospěli
snadno a rychle. „Vše je už nyní v běhu a s textem, co posíláte,
nemám žádný problém. Doménu i logo bych chtěl přeregistrovat na
Hnízdo zdraví s. r. o. Odbornou garanci zajistíme, moje žena je
rehabilitační lékařka a já mohu garantovat zbytek. Dle informací
advokáta by neměl být problém vše zrealizovat na přelomu leden/
únor. S pejskem nemám vůbec žádný problém - operovat tam
rozhodně nebudeme a naopak v tomto prostředí se pejsek hodí,“
napsal mi 5. 1. 2024. Prvního února jsem Hnízdo zdraví, za
zůstatkovou cenu mobiliáře, poníženou o účetní ztrátu ke konci roku
2023, na kolegu přepsal. Ujistil mě, že chce Hnízdo zdraví převzít a
provozovat jako zavedenou značku, stávajícím terapeutům nabídne
pracovní úvazky a mě, po dobu 5 let, 3 dny v týdnu, umožní v
Hnízdě poskytovat nelékařské služby zdravotního poradenství. Po
podpisu smlouvy, za přítomnosti notářky se, mě zeptal s jakými
pocity mu svěřuji do péče moje dítě. Odpověděl jsem: „S důvěrou.“

odkazhttps://www.blogosvet.cz/article/moje-komora-mi-nerozumi-
4FKcG

Kolize

Dne 22. 2. 2024 mi kolega mailem sdělil, že na serveru PrahaIN.cz
vyšel článek s titulkem „Lékař Hnízdil nesmí vykonávat lékařskou
praxi,“ obsahující též informaci o převodu Hnízda a jméno nového
majitele. „Celkově ta zpráva na webu o prodeji způsobila pro mě
doslova peklo v profesním světě. Kolegové to překroutili, protože
řada jde po mých funkčních místech… Každopádně věřte, že jde o
hodně... Budu muset toto oddělení našich činností uvést pro
veřejnost zřetelně. Bez možnosti chybného vysvětlení či vzniku
dezinformací. Chápu komplikace, je mi to líto, ale mě jde doslova o
profesní život…. Musím být mnohem opatrnější... Každopádně už
nyní zkuste vymyslet název domény, kam se bude vaše činnost
přesměrovávat a tím bude dál běžet váš marketing i zaindexování
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stávající domény.“ Ujistil jsem ho, že jsem žádné informace médiím
neposkytl, z redakce mě nikdo nekontaktoval. Poté, co kolega
Hnízdo převzal jsem ho požádal o schválení textu pro terapeuty (což
učinil), následně jsem požádal recepční, aby ho dala na web. Ve snu
by mě nenapadlo, že se jedná o utajovanou skutečnost (touto cestou
zřejmě pronikla na veřejnost). V zápise z jednání Výboru SPM ze
dne 12. 2. 2024 (tedy deset dní před zveřejněním článku na
PrahaIN) je uvedeno, že na svoje funkce na vlastní žádost
rezignovali předseda, místopředseda a vědecká tajemnice. Považuji
za pravděpodobné, že se Hnízdo (a já s ním) stalo nechtěným
účastníkem nemilosrdného mocenského boje.

odkaz

Krize

Krátce poté, bez předchozího varování, nechal kolega zrušit web
Hnízda, zablokovat mailovou adresu, Hnízdo zdraví 7. 3. 2024
vymazat z registru a přejmenovat na Psychosomatické centrum
Střešovice. „Zdravím vás pane doktore, nikdy jsem médiím
nevěnoval takovou pozornost jako nyní – nedobrovolně... Zjistil jsem,
že máte FB účet, kde propagujete své názory, což bylo v rámci
svobody slova v pořádku, ale bohužel tak konáte pod jménem
Hnízdo zdraví včetně uvedené domény. Tyto byly prodány jinému
vlastníkovi a jedná se tedy o matení veřejnosti. Prosím o nápravu,
aby, bylo jasné, že se jedná o vaše soukromé názory a nikoli ve
vazbě na firmu, kterou jste již prodal... Bohužel zažívám peklo na
zemi a už to má profesní dopady... Jsem odstaven z vedení SPM a
moje jméno pranýřují i přes mailing členské základny. Už jsem to dal
advokátovi jako pomluvy, ale základ je dodržení pravidel, že Vaše
osobní názory jsou pouze vaše osobní a nevážou se k Hnízdu
zdraví,“ sdělil mi 10. 3. 2024 mailem. Veřejnost mást nechci, FB
stránku jsem od všech odkazů na Hnízdo zdraví neprodleně vyčistil.
Bezprostředně poté, aniž by mě upozornil, přikázal recepci, aby mi
neobjednávala další pacienty. V sobotu 16. 3. 2024, v době kdy jsem
přednášel na Slovensku, mi recepční telefonicky sdělila, že jí
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přikázal odvolat i pacienty, kteří ke mě ještě byli objednáni. Dva dny
před tím přitom se mnou v Hnízdě osobně mluvil, o rušení
objednaných pacientů se nezmínil. „Jdou po mě. Dostal jsem echo,
že budou v pondělí zjišťovat, jestli se v nevyskytujete v Hnízdě,“ řekl
mi do telefonu, když jsem se ho zeptal, co tak dramatického se událo
v den od naší schůzky ke zrušení pacientů.

https://www.psychosomatika-cls.cz/setkani-vyboru-spm-dne-12-2-
2024/

Peripetie

„Vážený pane kolego,

nemohu než znovu vyslovit politování nad útoky, kterým jste
vystaven. Na vzniklé situaci žádnou vinu nenesu, moje jednání vždy
bylo a je korektní. Mínění odborné i neodborné veřejnosti na moji
osobu je všeobecně známé a opakovaně v médiích probírané.
Informace o převodu s. r. o. jsou veřejně dostupné, o tom, že by
převzetí a moje další působení v zařízení, tak jak jste s ním
souhlasil, mělo být utajené, jste se před podpisem smlouvy nikdy
nezmínil. Nic jsem před Vámi neskrýval, jednal jsem upřímně a
otevřeně ….Ani moje situace není záviděníhodná, již druhý týden
čelím dotazům, kam jsem zmizel, kam zmizelo Hnízdo zdraví... Jsem
vychovaný na dotazy odpovídat, odpověď nemohu déle odkládat,
tazatelé by to právem považovali za projev arogance. Naléhavě Vás
proto žádám, abyste do konce tohoto týdne (22. 3. 2024) formuloval
text, v němž informujete, kam se podělo Hnízdo zdraví a Hnízdil.
Pokud tak neučiníte, budu nucen informovat veřejnost sám Při
převodu Hnízda jste mne ujistil, že značku Hnízdo zdraví, kterou
jsem deset let, s manželkou a spolupracovníky, budoval, chcete
převzít a dále rozvíjet, že mi v Hnízdě umožníte poskytovat
konzultace. Nic z toho jste nedodržel. Hnízdo zdraví bylo bez
varování vymazáno, pacienti mi nesmí být objednáváni. Současný
stav považuji za flagrantní porušení všech dohod a odmítám jej
akceptovat.
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Děkuji za porozumění. Srdečně. Jan Hnízdil,“ napsal jsem kolegovi
18. 3. 2024.

Katarze

Vysvětlení jsem se od kolegy dodnes nedočkal. Co se těch několik
týdnů vlastně odehrávalo? Došlo k vaporizaci Hnízda zdraví shodou
nešťastných náhod? Jednalo se od začátku o ničivý plán? Nebo
jsem snad postižený nějakou nakažlivou nemocí? Možná existuje
ještě jedno vysvětlení. „Když něco vypadá jako kachna, kváká, plave
a lítá jako kachna, tak to s největší pravděpodobností bude kachna."
Kolega nápadně často hovoří o tom, že po něm jdou. Nikdy mi ale
nesdělil, kdo po něm jde a z čeho mě viní. „Když něco vypadá jako
blázinec a dějí se v něm věci jako v blázinci, tak to s největší
pravděpodobností bude blázinec.“ Z Hnízda zdraví se stalo Hnízdo
kukaččí.

Abych nečinil ukvapené závěry, otázal jsem se 26. 3. 2024 nově
zvolené předsedkyně SPM, MUDr. Michaely Ročňové, zda byl
kolega "odsunut z místa předsedy SPM," v příčinné souvislosti s
převzetím Hnízda zdraví, jak uvádí, a jaké byly hlavní argumenty
kritiků této ryze soukromé a obchodní transakce. Odpověď přišla
obratem:

„Dobrý den pane doktore, odpověď připravím, vyhledám přesně data
těchto událostí, ze kterých vyplývá, že skutečnosti se seběhly
opačně, pan doktor nejdříve oznámil odstoupení - ze svých důvodů -
a po několika týdnech byla k dispozici informace o vaší transakci s
Hnízdem zdraví, proto nemohla být tato událost důvodem k jeho
odstoupení, které bylo navíc oznámeno poměrně nečekaně pro
výbor, nikdo ho neodvolal. To vše je dohledatelné na webu SPM." O
několik hodin později MUDr. Ročňová upřesňuje: "Dopis o
dobrovolném odstoupení předsedy, místopředsedy a vědeckého
sekretáře obdržel výbor SPM 19.1.2024, informace o odkoupení
Hnízda zdraví jsme se dozvěděli 22.2. na webu PrahaIN.cz.. S
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pozdravem M. Ročňová.“ Upřesňuji: kolega rezignoval na místo
předsedy a člena výboru SPM deset dní před podpisem smlouvy o
převodu Hnízda zdraví...

Absurdní drama neprožívám nijak dramaticky. Podobných pádů jsem
na mojí cestě „mimo řád“ zažil nespočet. Všechno zlé je k něčemu
dobré. Momentálně se zotavuji na chalupě v bývalých Sudetech. V
kraji lišek, bobrů, vlků, jeřábů a volavek. Sázím stromy a připravuji
záhony na jaro, kácím stromy a štípám dříví na zimu. Dokonce se mi
naskytla možnost sezónní práce lesního dělníka. Uzdravuji les, les
mě uzdravuje. To je nejlepší terapie.

Srdečně. Dr. Voštěp

 
 


